
Kaupunginhallituksen puheenjohtajan  Kirsi Torikan  lausunto 

 

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja,  Anna- Kristiina Mikkonen  on 17.8.2021 päivätyllä pyynnöllä pyytänyt 

lausuntoa aluehallintoviraston selvityspyynnön ISAVI/3572/2021 perusteella 

Kantelun 2.osiossa  on otettu kantaa minun toimintaani 22.2.2021 tilapäisen valiokunnan asettamista 

koskevassa asiassa. 

Kokouksen kulku  22.2.2021  kokouksessa oli seuraavanlainen . 

Kaupunginhallitus päätti ottaa asian kaupunginhallituksen käsiteltäväksi Eija Stenbergin kannatetusta 

esityksestä 22.2.2021 asioiden käsittelyjärjestystä koskevan pykälän kohdalla. 

Tilapäisen valiokunnan esityksen teki kaupunginhallituksen jäsen   em. mukaisesti  ja se osoitettiin 

kaupunginhallitukselle. Tässä tapauksessa kaupunginhallituksella on toimivalta päättää tilapäisen 

valiokunnan perustamisesityksestä kaupunginvaltuustolle. 

Asiaa ei siinä kokouksessa voitu käsitellä, koska sitä ei oltu valmisteltu. Esittely   tapahtuu valmistelun 

kautta.  

Asiaa käsiteltäessä 1.3.2021 esittelijä , kaupunginjohtaja muutti esitystään, että asia jätetään pöydälle, 

jonka kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti. Tällä perusteella asian käsittely siirtyi.  

Kaupunginhallituksen osalta hallintosäännössä ei ole aikataulumääräyksiä asian ottamisesta uudelleen 

kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. Asia käsiteltiin uudelleen 31.3.2021 kaupunginhallituksen kokouksessa. 

Tässä kokouksessa kaupunginhallitus päätti §:ssä 139, että kaupunginhallituksen kokous päättyy kello 19.00 

ja jäljelle jäävät asiat käsitellään kokouksessa 7.4.2021.  Tämä päätöksen mukaisesti asia käsiteltiin 7.4.2021 

kaupunginhallituksen kokouksessa §:ssä 153. 

Mahdollisen tilapäisen valiokunnan perustamista tutkimaan kaupunginhallinnon toimintaa oli tullut 

kaupunginhallituksen jäsenen kannatetusta esityksestä. Siten asian käsittelyn ja mahdollisen esityksen 

harkintavalta on täysin ollut kaupunginhallituksella itsellään. 

Kuntalain mukaan,  jos aloitteen tilapäisen valiokunnan asettamisesta tekee neljäsosan valtuutetuista on 

kaupunginvaltuuston ratkaistava perustetaanko tilapäinen valiokunta. Tällöin asia tulee saattaa aina 

valtuuston käsiteltäväksi kaupunginhallituksen  kautta.   

Kantelun  3. kohtaan  kirjattuun väitteeseen. Voin todeta, että asia jouduttiin siirtämään, kun siihen 

toimitettiin lyhyellä varoitusajalla uutta selvitystä luottamushenkilöiden toimesta ja eikä sitä  ehditty 

valmistelussa ottaa huomioon kokouksessa. Lisäksi asian käsittelyn yhteydessä ennen lopullista valmistelua 

ja päätöksen tekoa selvitettiin hallintojohtaja-kaupunginlakimiehen esteellisyys asian valmistelijana ja 

esittelijänä. Kaupunginhallitus käsitteli esteellisyyden vasta 24.5.2021 kokouksessa. 

Savonlinnassa  14. 9.2021   

Kirsi Torikka   

 

 



 


